
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Indrek Kelk/ Klubi 

Tartu Maraton

Tartu Maraton on nõus uue väljaveo 

tee rajamisega Tartu Maratoni raja 

koridori tingimusel, et antud teelõik ei 

saa olema talvisel perioodil kasutusel 

kui igapäevane transiittee, vaid on 

reeglina talveperioodil suletud (ei 

lükata lumest puhtaks) ja teel on Tartu 

Maratoni suusarada, mis vajab antud 

piirkonnas normaaloludes 12m laiust. 

Talvisel perioodil lükatakse tee lumest 

lahti ainult sellistel perioodidel kus on 

vajalik liikurvahenditega metsa liikuda 

raie tegemiseks või väljaveoks. Antud 

perioodid palume kooskõlastada alati 

Tartu Maratoniga. 

Tartu Maraton rajaga paralleelselt rajatava 

Sõõrumäe tee trass tehakse laiemaks ja 

igapäevaseks sportimiseks jääb 6 meetrine ala. 2-

nädalat enne  Tartu Suusamaratoni kuni 

maratonini kasutatakse kogu ala s.h teed. Tee sel 

ajal on suletud tavaliiklusele. Lund lükkame 

vastavalt vajadusel ja lumevall lükatakse sii 

suusaraja poole, et saaks vajadusel seda kasutada 

raja korrastamisel. Tee projektis kirjeldame 

liiklust korraldavate liiklusmärkide vajaduse, mis 

väldivad maratoniraja kahjustamist. 

Indrek Kelk/ Klubi 

Tartu Maraton

Antud teelõigu rajamisel kasutada 

pinnakihis võimalikult 

peenefraktsioonilist kruusa (mitte 

tavapärast metsateede rajamisel 

kasutatavat purustatud kruusa), et 

vähendada maksimaalselt ohtu, et 

suusaraja lumekate saaks segatud 

teelt eralduvate kruusakividega.

Teelõigu kattekihi rajamisel kasutame peenemat 

0-16 mm fraktsiooni.

Ettepanekud Harimäe metsatööde plaani projekti koostamiseks



Esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime RMK vastuseid, kas kogu alal 

on kõik loodusväärtuste ja 

VEPinventuurid tehtud,  Kas RMK on 

kontrollinud ala EELIS-es leitavate 

andmete põhjal? 

Kõik RMK metsakorraldajad on koolitatud ka 

vääriselupaikade asjatundjaks ning oskavad 

looduses märgata ohu alla sattuda võivaid või 

haruldasi liike ja elupaiku. Ka Harimäe 

metsatööde alade andmeid on pidevalt seiratud 

ja uuendatud. Metsakorraldajad inventeerivad 

regulaarselt RMK-le kuuluvat metsamaad, et 

oleks teada seal asuva metsa paiknemine, seisund 

ja varu. Hea ülevaade metsade seisukorrast 

võimaldab asjatundlikult planeerida 

metsamajandustöid ning kaitsta loodusväärtusi. 

Vääriselupaikade inventuuri tehakse valdavalt 

tavapärase metsakorralduse käigus. Kuna aga 

terve riigimets on kirjeldatud ja andmetega 

varustatud, saab teha ka eelvalikuga korraldatud 

inventuure, kus teatud kindlate tunnuste järgi 

koostatakse metsaeraldiste nimekiri, mille abil 

tehakse inventuur eraldi tööna. Harimäe KAH ala 

metsatööd on plaanitud arvestades EELIS 

keskkonnas olevaid piiranguid. Teisi inventuure 

RMK ei tee, lähtume olemasolevatest andmetest. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-ala säilitamisel? Mida näeb 

ette valla üldplaneeringu (kehtiva ja 

võimaliku koostamisel oleva) 

seletuskiri ja kaart ka kas RMK 

arvestab dokumendis tooduga? 

Plaanitavad raied on vastavuses 

maakonnaplaneeringu ja koostamisel oleva 

üldplaneeringuga. Otepää valla üldplaneering on 

koostamisel ja selles on kirjeldatud 

rohevõrgustiku kaitse- ja kasutustingimused. RMK 

arvestab nendega metsatöid planeerides ja tehes. 

KAH alad oleme Otepää vallaga kooskõlastanud ja 

oleme olnud kaasatud valla üldplaneeringu 

koostamise protsessis. Raiete planeerimisel 

Harimäe KAH alal arvestame Otepää looduspargi 

kaitse-eeskirjas tooduga ja lähtume eelkõige 

põhimõttest, et tagada spordiradade kasutajate 

ohutus praegu ja tulevikus.

Roheline 

Pärnumaa MTÜ; 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ

Kas KAH-ala piirid on pandud õigesti? KAH alad oleme Otepää vallaga kooskõlastanud.

Ettepanekud Harimäe metsatööde plaani projektile



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Raieid ei saa ega tohi enne aladel 

kavandada, kui ei ole teada raiete 

mõju tagajärgi konkreetse raieala 

loodusväärtustele.  

Kõik RMK metsakorraldajad on koolitatud 

vääriselupaikade asjatundjaks ning oskavad 

looduses märgata ohu alla sattuda võivaid või 

haruldasi liike ja elupaiku. Ka Harimäe 

metsatööde alade andmeid on pidevalt seiratud 

ja uuendatud. Metsakorraldajad inventeerivad 

regulaarselt RMK-le kuuluvat metsamaad.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Metsa tuleb majandada metsa 

kaitstes, milleks Metsaseadus ka 

võimaluse annab. KAH-aladel tuleb 

tagada kohalike kogukondade huvid ja 

metsad säilitada. Vaid vajadusel 

teostada elamutega piirnevates 

puistutes püsimetsanduse raames 

valikraiet ning hoiduda teistest 

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu, 

mida need metsaökosüsteemile 

tekitavad.

Oleme metsatöid plaanides arvestanud kohalike 

inimeste ja radade kasutajate ettepanekute ja 

arvamustega.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

RMK-l tuleb hakata täitma EL 

loodusdirektiivi sätteid ja RMK poolt 

deklareeritud loodus-ja metsahoiu 

eesmärke, mis on toodud RMK 

kodulehel.

Metsatööd on plaanitud arvestades kehtivaid 

seaduseid ja kehtivaid piiranguid.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime kõikidele seisukohtadele ja 

küsimustele vastuseid e-posti teel 

(lisaks võimalikele RMK kodulehel 

avaldatavatele vastuste kokkuvõttele).

Ettepanekute vastuste kohta saadame teate e-

kirjaga.


